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中文摘要：

本研究為設計一適合國小學童之網路素養與倫理課程教學課程，針對171名國小六年級學童進行教學，收集的資料包含了：前後測驗、歷程檔案文件（學生學習檔案、教學省思日記、課程建議回饋信）、課程設計者會議紀錄等。所得重要結果如下：1. 本課程具有相當重要性並適合五年級階段進行；2. 利用資訊科技媒體在網路素養與倫理課程中能有效引起學生的學習動機；3. 本課程可融入於其他領域實施，與其他科目議題相結合，並將課程加深加廣。
Abstract:

In this study, we designed a network-literacy curriculum and used it to teach 171 sixth-graders. During the implementation of this curriculum, we collected data from pre and post tests, teaching and learning portfolios (i.e. learning documents, reflection journals of teachers, and letters of learning feedback), and meeting notes of instruction design. The results indicate: (1) this curriculum is important and appropriate for the fifth-grade level; (2) using technology in teaching network literacy can effectively motivate students; and (3) teachers and instruction designers can incorporate this curriculum into other subject areas and deepen and extend the content of this curriculum.
